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Onderwerp:   Voordracht 41 Voordracht Kadernota verbonden 
                         partijen 2020

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te 
agenderen voor de PS-vergadering van 14 september 2020. 

Voor de gemaakte opmerkingen zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag van de 
commissie Economie, Financiën en Bestuur van 31 augustus 2020. 

9.b. Verbonden partijen: Voordracht Kadernota verbonden partijen 2020
Dhr. Hoogervorst (SP) vindt de informatievoorziening cruciaal voor PS maar ook voor de andere 
vertegenwoordigende partijen. Is het mogelijk om de informatie meer verspreid over het jaar te 
geven en niet alleen bij de jaarrekening en begroting? Wie omschrijft en bepaalt het publieke 
belang als aanleiding tot een deelneming. Conformeert elke deelnemer zich aan het publieke 
belang? Hebben GS aandacht voor het democratische gehalte van verbonden partijen en hoe kan 
dit binnen de kadernota scherper geformuleerd en geborgd worden?

Mw. Bezaan (PVV) vindt de toevoeging overbodig dat de provincie verwacht dat de verbonden 
partijen actief werk maken van duurzaamheid en diversiteit. Duurzaamheid slaat vaak de plank 
mis op nut en noodzaak en mensen moeten beoordeeld worden op wat ze kunnen, niet op wat ze 
zijn. Daarom leidt het uitgangspunt dat de provincie als aandeelhouder (meerderheidsbelang) 
invloed wil kunnen uitoefenen op de bedrijfsvoering en strategische koers van de deelnemers, tot 
zorgen. Omdat al het geld nodig is voor de coronacrisis, moet er zo weinig mogelijk worden 
gekozen voor meerderheidsbelangen in deelnemingen ondanks de in de kadernota opgenomen 
voorzorgsmaatregelen. De PVV verzoekt de vermelding van het actief werk maken van 
duurzaamheid en diversiteit te schrappen, in dat geval is men positief over de nota. 

Mw. Kapitein (D66) vraagt of GS samen met de andere deelnemers de GR’en willen vragen om de 
jaarrekening voor 1 april aan te leveren, in ieder geval de OD’s. Dan kunnen de resultaten 
meegenomen worden in de jaarrekening van de provincie. Een aantal GR’en beschikt zelf ook over 
kadernota’s. Worden deze met PS gedeeld? Hiermee kan de democratische rol beter invulling 
worden gegeven. 

Dhr. Dulfer (GL) is het eens met het college dat monitoring, rapportage en discussie met PS 
moeten leiden tot een versterking van de verdere doorwerking van de aanbevelingen. Men ziet uit 
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naar deze discussie, met name vanwege de publieke meerwaarde van verbonden partijen, de 
doorontwikkeling van het opdrachtgeverschap van de provincie en de sturing door de provincie 
op de afgesproken doelen in de overeenkomsten. 

Dhr. Heijnen (CDA) vraagt specifieke aandacht voor uittreding of afbouw van deelnemingen in een 
verbonden partij. Hoe zorgt men ervoor dat PS niet alleen bij het instellen van een verbonden 
partij maar ook gedurende het proces kunnen blijven meepraten? 

Dhr. Hartog (VVD) is blij dat de kadernota niet alleen wordt gebruikt voor nieuwe deelnemingen 
maar ook voor bestaande deelnemingen. Wordt met dit stuk voldoende munitie gegeven aan de 
organisatie voor het voeren van moeilijke gesprekken en kan een ambtenaar echt doorpakken 
wanneer een regeling niet zo lekker loopt? In de voordracht op bladzijde 7 bij punt 4 staat dat de 
verbonden partijen worden geïnformeerd over de nieuwe nota. Hierbij past de kanttekening dat 
de keuze die de provincie maakt, niet noodzakelijkerwijze leidt tot wijzigingen binnen de 
verbonden partijen. 

Dhr. Carton (PvdA) vraagt of het verzoek om inspanning te leveren op duurzaamheid en 
arbeidsomstandigheden niet te vrijblijvend is om resultaten mee te bereiken. Hoe wordt het 
verkrijgen van meer grip op verbonden partijen concreet uitgewerkt en hoe kunnen PS tussentijds 
bijsturen?

Dhr. Klein (CU) kan zich vinden in de kaders. Op welk moment wordt bekeken of de verbonden 
partijen nog aan de voorwaarden voldoet, is dat pas in 2023? 

Gedeputeerde Pels stelt voor PS te informeren aan de hand van de P&C-cyclus zodat er niet steeds 
op losse momenten over gesproken hoeft te worden. Uiteindelijk bepalen PS wat een publiek 
belang is, dat is nog niet gedefinieerd omdat daarmee een voorschot wordt genomen op 
ontwikkelingen in de toekomst die men nog niet kent. De extra eisen zullen niet geschrapt 
worden, dit in antwoord op de PVV. Er zal blijvend gevraagd worden om de jaarrekening voor 1 
april in te dienen, maar dat is mede afhankelijk van de invloed die de provincie heeft en hangt 
samen met de omvang van het provinciale belang en met de omvang van de verbonden partij. Met 
dit kader wordt vooraf een exit georganiseerd. Gesprekken worden gevoerd via GS en de 
portefeuillehouder. Voor financiën is zijzelf betrokken en inhoudelijk is ook een gedeputeerde 
betrokken. Jaarlijks worden de verbonden partijen onderzocht. De kadernota’s van de GR’en 
kunnen meegenomen worden in de latere discussie van GS met PS over welke informatie PS willen 
ontvangen over de verbonden partijen. 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk geagendeerd kan worden voor de PS 
vergadering van 14 september 2020. 


